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Het jaar anno domino 2020 
is een jaar dat ongetwijfeld 
in de geschiedenisboeken 

zal komen als een jaar van waarin 
alles anders ging dan verwacht. 
Waren vooraf de verwachtingen 
hoog gespannen met een econo-
mie die best wel goed draaide na 
de zware recessie in het recente 
verleden. Het werd vanaf maart 
allemaal anders. We gaan hier 
niet alles herhalen wat de afgelo-
pen maanden gebeurd is. Maar 
ondertussen zitten we diep in de 
tweede coronagolf met ongekende 
gevolgen voor veel burgers. Als 
eerste en belangrijkste natuurlijk 
allen die te maken hebben met de 
ziekte en het overlijden als gevolg 
van deze ziekte. Maar daarnaast 
ook allen die te maken hebben 
met de economische gevolgen. 
Het zal je bedrijf maar zijn dat je 
met veel inspanning opgebouwd 
hebt, dat in luttele maanden teloor 
gaat. En laten we niet vergeten de 
sociaal-emotionele gevolgen. Het 
doet wat met ouderen als je geen 
of beperkt bezoek kunt krijgen. 
Het doet wat met jongeren als 
je ‘opgesloten’ zit op je kamertje 
en geen lessen of colleges op de 
normale manier kan volgen.  
 
Daarnaast zien we een toenemen-
de onveiligheid. Grote onrust in 
Amerika rondom ‘Back life matters’ 
en de presidentsverkiezingen.  
Aanslagen in verschillende  
plaatsen in Europa.  

Zo spelen er landelijk en wereld-
wijd veel zaken helaas die het ge-
voel van veiligheid en leefbaarheid 
niet bevorderen. Dat is ver van ons 
bed, maar hoe dichter het bij huis 
komt, in je eigen woonplaats, in je 
eigen straat, hoe meer impact ge-
beurtenissen hebben. Vandaar dat 
er door de SGP recent een onder-
zoek is gedaan over de veiligheid 
en leefbaarheid in Veenendaal. 
Daarover is in deze SGPublicatie 
meer te lezen.  
 
Ik ben niet voor niets begonnen 
met ‘anno domino’. In het jaar 
onzes Heeren. Wat er ook gebeurt, 
het is alles in Gods hand. Laten we, 
zeker in deze onzekere tijd, onze 
christelijke identiteit belijden, niet 
alleen met de mond, maar met 
name ook met de daad er zijn voor 
onze ouderen, buren en allen die 
hulp kunnen gebruiken. 

INHOUD
Veiligheid en Veiligheid en 

leefbaarheid in leefbaarheid in 
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“Vertrouwen op Hem, 
die het hart aanziet”

Vergissen is menselijk, maar God 
vergist Zich niet. Daarom laat Hij 
de keuze van een nieuwe koning 
niet over aan een mens. Zelfs een 
ervaren profeet als Samuël kan 
zich vergissen in de buitenkant. 
Wanneer hij de zonen van Isaï ziet, 
valt zijn oog als vanzelfsprekend 
op Eliab. Eliab is immers de 
eerstgeborene. Bovendien ziet 
Samuël in hem wel een geschikte 
koning. Het lijkt evident dat Samuël Eliab zal zalven als 
koning over Israël (vers 6). Maar dan grijpt de HEERE in. 
Hij laat Samuël weten: ‘Zie zijn gestalte (uiterlijk) niet aan, 
noch de hoogte zijner statuur … want het is niet gelijk de 
mens ziet, want de mens ziet aan wat voor ogen is, maar 
de HEERE ziet het hart aan’ (vers 7).

Dat is voor ons een belangrijk woord. Wij laten ons 
imponeren door de buitenkant. In de wereld gaat het 
immers om de indruk die je maakt. Belangrijk voor 
ons zijn een mooie outfit, geld en goed, carrière en 
prestatie. Het moet wat lijken, want je wilt indruk 
maken. Dat gaat zelfs door tot in het godsdienstige. Wie 
graag degelijk wil zijn, probeert zich degelijk te kleden 
en zwaarwichtig te spreken. Wie liever moderner wil 
zijn, zoekt een vlottere outfit en probeert populair te 
praten, enzovoort. Op de sociale mediamarkt kun je 
heel wat sleutelen aan je profiel om er precies zo uit 
te zien als je wilt. Wat kun je er druk mee zijn om een 
bepaalde schijn op te houden. Maar God ziet dwars 
door de buitenkant tot in het diepste van ons hart. Hij 
ziet dat hooghartige, dat egoïstische, dat jaloerse, dat 
onoprechte, zelfs als je oprecht voor God wilt zijn. Wat 
schaam je je voor God als je eerlijk wordt voor Hem.

De HEERE ziet het hart. Wat dat 
betreft valt het op dat Hij heel 
anders kijkt dan wij. Hij let niet 
op datgene wat indruk maakt in 
de wereld. Het lijkt eerder of Hij 
er een heilig behagen in schept 
om de zaken om te keren. Bij 
Hem ben je niet in tel vanwege 
je geld, Hij heeft juist oog voor 
de armen. Bij Hem doe je niet 
mee vanwege je positie, Hij heeft 

een bepaalde voorkeur voor mensen die niet zo in 
de picture staan. Bij Hem scoor je niet met titels 
of medailles, Hij ontfermt Zich vooral over hen die 
zwak zijn, gehandicapt of ziek. Treffend schrijft de 
apostel Paulus in de eerste Korinthebrief dat God juist 
datgene uitkiest wat door de wereld als dwaas wordt 
veracht. Waarom doet Hij dat? Om mensen die denken 
dat zij wijs zijn een lesje te leren. Eveneens schrijft 
de apostel dat God niet het sterke, maar het zwakke 
van de wereld verkiest. Waarom? Om het sterke te 
beschamen (1 Korinthe 1:27-28). 

Zo leert de Drie-enige God ons dat we het niet moeten 
hebben van onszelf of andere mensen, maar van 
Hem alleen. Gods Geest snijdt alle vertrouwen op 
onszelf af. Hij leert ons vertrouwen op Christus en Zijn 
gerechtigheid. Dat is de vreugde van het geloof dat 
zich verheugt in Christus Jezus. Want Hij is voor ons 
geworden wijsheid van God en gerechtigheid, heiliging 
en verlossing: ‘opdat het zij gelijk geschreven is: Die 
roemt, roeme in de Heere’ (1 Korinthe 1:31). 

DR. J.B. TEN HOVE
Predikant

‘De HEERE ziet het hart aan’
1 Samuël 16:7
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Zekerheid 
in onzekere tijden
 
In een crisistijd een land besturen is niet eenvoudig. Onmogelijke beslissingen worden gevraagd 

van bestuurders. En als dan soms de publieke opinie de overhand krijgt boven gezond verstand, 

wordt besturen haast onmogelijk. Ons land wordt bestuurd door betrokken, maar feilbare 

mensen. Misschien zijn we het niet met hen eens, maar zullen we allereerst en vooral om 

wijsheid voor hen bidden? En daarna in woord en daad onze verantwoordelijkheid nemen?

De coronacrisis raakt ook de 
Veenendaalse samenleving hard. 
Er is veel onzekerheid: blijf ik 

gezond, worden mijn gezinsleden, mijn 
oude ouders niet ziek? Gaat mijn bedrijf 
dit overleven? Behoud ik mijn baan? Kan 
ik straks mijn rekeningen nog betalen? 
Als gemeente doen wij wat we kunnen 
om onze inwoners, onze ondernemers, 
onze instellingen, ons onderwijs te 
helpen. In deze crisis is het onze taak om 
Veenendaal te besturen.

Als College hebben wij recent 
een Programmabegroting 2021 
en een Meerjarenperspectief 

2022-2024 uitgebracht. En gelukkig is 
het een structureel sluitende begroting, 
wat betekent dat er de komende 
jaren, 2021-2023, een positief bedrag 
onderaan de streep staat. Op twee 
gebieden zijn de risico’s echter groot: 
de coronacrisis en het Sociaal Domein. 
Dus we moeten ons niet rijk rekenen, 
zuinig zijn op onze reserves en geen geld 
uitgeven aan nieuw beleid! Tot nu toe 
zijn de bedragen die wij vanuit het Rijk 

ontvangen nagenoeg voldoende voor 
de kosten van de corona maatregelen. 
Hoe zich dat verder ontwikkelt, is 
uiterst onzeker. In het Sociaal Domein 
zitten de zorgen vooral, maar niet 
alleen, bij de Jeugdzorg. De noodzaak 
is groot om de kosten(stijgingen) terug 
te dringen. “Meer geld voor zorg” is 
niet hetzelfde als “betere zorg”! En we 
kunnen alleen zorg van goede kwaliteit 
blijven geven aan degenen die het echt 
nodig hebben, als de zorg betaalbaar 
blijft. Wij stellen maatregelen voor om 
dit te realiseren. We zetten volop in op 
duurzaamheid: energiebesparing en de 
inzet van duurzame energie; vanuit ons 
rentmeesterschap van deze aarde. Wel 
stellen we voor om een realistischer 
tijdpad te kiezen dan voorheen: onze 
deadline voor energieneutraliteit 
verschuift van 2035 naar 2050. We willen 
voorkomen dat ambities onbetaalbaar 
worden, waardoor we het tegendeel 
bereiken van wat nodig is: “Het is toch 
onhaalbaar dus waarom zou ik me er 
voor inzetten?”.

Zekerheid in onzekere tijden. We 
zijn er allemaal naar op zoek. Een 
sluitende begroting met goede 

plannen geeft zekerheid, maar slechts 
tot op zekere hoogte. Eén ding is zeker: 
God regeert. Dat geeft écht zekerheid in 
onzekere tijden. 

MARCO VERLOOP 
Wethouder
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Hondenpoep ruim je 
gewoon op in Veenendaal

Een van de grootste overlastgevers is hondenpoep op 
de stoep of in het gras. Wie kent niet de momenten 

waarop de kinderen met poep onder hun schoenen 
binnenkomen. En de schoonmaakacties die vervolgens nodig 
zijn. Ondanks de ambitie in het Raadsprogramma is de SGP-
fractie van mening dat er nog steeds veel overlast ervaren 
wordt. Dit blijkt ook uit ons periodiek onderzoek naar de 

leefbaarheid en veiligheid in Veenendaal. 

Daarom is onze fractie al geruime 
tijd met dit onderwerp bezig. 
Want het hondenuitlaatbeleid 

zoals we dat in Veenendaal kennen, 
is gedateerd. We hebben daarom de 
afgelopen maanden gewerkt aan een 
initiatiefvoorstel om te komen tot 
modernisering van het hondenuitlaatbe-
leid in Veenendaal. In de gemeenteraad 
van 26 oktober jl. is hierover gedebat-
teerd en gestemd. Het raadsvoorstel is 
met 33 stemmen voor – dus unaniem 
– aangenomen. Daar zijn we vanzelf-
sprekend erg blij mee! 
 
De kern van het initiatiefvoorstel is dat 
hondenbezitters overal in Veenendaal 
hun hond mogen uitlaten. Alleen voor 
het centrumgebied geldt een vergun-
ningplicht. En overal in Veenendaal geldt 
dat hondenbezitters de uitwerpselen 
van hun hond(en) opruimen, met 
uitzondering van de omheinde losloop-
gebieden. Dit kan alleen als voor de 
hondenuitlaatplaatsen – vaak grasstro-
ken langs de stoep – een opruimplicht 
geldt. Dan is het voor iedereen klip en 
klaar: hondenpoep ruim je gewoon op in 

DICK BOTH
Fractievoorzitter

Veenendaal. Dat is primair de verant-
woordelijkheid voor de hondenbezitter. 
De gemeente dient te zorgen voor 
eenduidigheid en duidelijkheid.  
 
Die eenvoud en eenduidigheid is 
belangrijk voor de hondenbezitter zelf. 
Maar ook voor de omgeving. Inwoners 
van Veenendaal moeten hondenbezit-
ters die zich niet aan de regels houden, 
kunnen aanspreken zonder uitgebreide 
discussies over dat wat wel of niet mag 
op een bepaalde plek. Of over het begin- 
en eindpunt van een uitlaatstrook. 
Het moet klip en klaar zijn dat overal 
in de openbare ruimte – met als enige 
uitzondering omheinde uitlaatveldjes – 
een opruimplicht geldt.  
 
We hopen dat met deze eerste stappen 
in het moderniseren van het honden-
uitlaatbeleid de overlast afneemt. 
Daarvoor hebben we iedereen nodig! 
Maar de eerste en grootste verantwoor-
delijkheid ligt bij de hondenbezitter zelf. 
We zijn blij dat veel hondenbezitters die 
verantwoordelijkheid ook voortreffelijk 
invullen. Voor de personen die dit nog 

niet doen, hopen we dat de communica-
tie vanuit de gemeente die momenteel 
opgestart wordt, de aanleiding is om 
die verantwoordelijkheid wel te gaan 
nemen. Alleen zo wordt Veenendaal 
schoner. En is onze leefomgeving pretti-
ger: niet alleen voor de hondenbezitters, 
maar voor alle Veenendalers! 



Derde onderzoek van 
Veenendaalse SGP-fractie 

naar leefbaarheid 

De SGP-fractie heeft voor de derde keer onderzoek gedaan naar de leefbaarheid 

in Veenendaal. “Helaas kwamen er weinig reacties binnen, maar het waren er 

wel genoeg om ze serieus te nemen,” zegt het kersverse SGP-raadslid Jan Snoei. 

“Er is inmiddels een initiatiefvoorstel over het hondenuitlaatbeleid ingediend 

en ook wat betreft vuurwerkoverlast kan de gemeenteraad een bijdrage 

van de SGP tegemoetzien.”

AUTEUR:
JAN VAN REENEN
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Samen met fractievoorzitter Dick 
Both heeft hij zich bezighouden met 
het onderzoek naar de leefbaarheid 

in Veenendaal. De SGP had hiernaar eer-
der onderzoek gedaan, in de jaren 2003 
en 2008. Dat gebeurde door middel van 
schriftelijke enquêtes.   
 
In 2003 werden er 8000 enquêteformu-
lieren verspreid. Daarvan werden er ruim 
700 terugontvangen, dat is ongeveer 9%. 
De fractie publiceerde de uitkomsten van 
het onderzoek in het rapport “Trend of 
incident?” dat werd gepubliceerd tijdens 
wijkbijeenkomsten. Mede dankzij dit 
onderzoek heeft het gemeentebestuur 
diverse beleidsmaatregelen genomen, 
waaronder het introduceren van het 
meldnummer 538538.  
 
De enquête in 2008 betrof een vervolg-
onderzoek. Ook toen werden ongeveer 
8000 enquêteformulieren verspreid. Dat 
gebeurde in dezelfde wijken en straten 
om zo een verantwoorde vergelijking 
mogelijk te maken. De respons was 
aanmerkelijk groter. Er reageerden 
bijna 1500 mensen, bijna 19%. Hierover 
schreef de fractie het rapport “De trend 
doorbroken?” Uit dat onderzoek bleek 
bijvoorbeeld dat het aantal vernielingen 
verminderd was, maar dat de geluids-
overlast was toegenomen, vooral voor 
bewoners van het centrum. Nogal wat 
mensen hadden last van de muziek van 
de horecagelegenheden. Ook de parkeer-
problemen waren fors. De SGP-fractie 
heeft de problemen in de raad aan de 
orde gesteld. 
 
DIGITALE ENQUÊTE 
“De dit jaar gehouden enquête is in een 
aantal opzichten anders dan de twee 
vorige,” zegt Snoei. “Veenendaal is in die 
tijd gegroeid en we hebben wat meer 
enquêtes uitgezet, ongeveer 8700 in 
plaats van 8000. Tien jaar geleden was de 
enquête schriftelijk, nu hebben we een 
digitale enquête vervaardigd, met dank 
aan de heren Jelle Hooijer en Gerrit Val-
kenburg voor de technische kant van de 
zaak. We hebben in dezelfde wijken en in 
de nieuwe wijken flyers in de brievenbus-
sen gedaan van mensen die daarop geen 

sticker met ‘Nee/nee” of “Nee/ja” hadden. 
Men kon via een link of door middel van 
het scannen van een QR-code met een 
uniek nummer naar de site gaan om de 
enquête in te vullen.” 
 
Er is ook een inhoudelijk verschil met de 
eerdere enquêtes. Het nieuwe onderzoek 
heeft vier extra onderwerpen. In 2003 en 
2008 ging het over vernielingen, parke-
ren, geluidsoverlast en fietsendiefstal als 
hoofdonderwerp. Nu is er ook inge-
zoomd op de onderwerpen zwerfafval en 
vuurwerk-, honden- en verkeersoverlast. 
 
De verwachtingen waren hooggespan-
nen, het resultaat was teleurstellend. 
Snoei: “We hebben de flyers in mei en 
juni verspreid. De bewoners konden tot 
eind juli reageren. Er kwamen in totaal 
slechts zo’n tweehonderd ingevulde 
enquêtes binnen. Dat was even slikken. 
Het ligt niet aan het onderwerp, want 
uit de reacties blijkt dat er nog veel te 
verbeteren is. Ze zijn de moeite waard 
om serieus te nemen. Wij denken dat 
het met coronacrisis te maken heeft. De 
gedachten van de mensen werden deze 
zomer door andere dingen in beslag 
genomen.” 
 
RESULTATEN 
De SGP-fractie gaat de onderwerpen van 
het leefbaarheidsonderzoek de komende 
tijd in de raad aan de orde stellen, om te 
beginnen de hondenpoep. Met steun van 
andere fracties is ze inmiddels met een 
initiatiefvoorstel gekomen om de overlast 
daarvan te beperken. Zie hiervoor de bij-
drage van Dick Both elders in dit nummer. 
 
Een onderwerp dat in toenemende mate 
zorgt voor overlast is vuurwerk. Snoei 
vindt het tijd dat er meer bewustwording 
van het probleem komt. “Veel vuurwer-
kafstekers houden zich niet aan de tijd 
dat vuurwerk tijdens de jaarwisseling 
afgestoken mag worden, namelijk van 
6 uur op oudejaarsavond tot 2 uur op 
nieuwjaarsmorgen. Je hoort lang voor en 
na die tijd geknal, tot ver in het jaar. De 
tijden moeten bij iedereen bekend zijn 
en er moet meer gehandhaafd worden. 
Verder pleit de SGP-fractie voor meer  
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 vuurwerkvrije zones, waarvan er nu 
twee zijn, op plekken waar dat nodig en 
mogelijk is.” 
 
Een onderwerp dat steeds meer de 
aandacht vraagt, is verkeersoverlast. 
Snoei: “Alle deelnemers aan de enquête 
weten van gevaarlijke verkeerssituaties. 
De parkeeroverlast blijft daarnaast een 
item. Er is op verschillende plaatsen in 
Veenendaal niet genoeg parkeergele-
genheid. Veel Veenendalers hebben last 
van bedrijfswagens die voor hun deur 
geparkeerd zijn.” 
 
Van geluidsoverlast is vooral in het week-
end sprake. Het betreft voor een groot 
gedeelte harde muziek tijdens koopavon-
den en lawaai van hangjongeren. Snoei 
vindt het belangrijk dat geluidsoverlast 
gemeld wordt. “Als dat niet gebeurt, kan 
men er ook niets aan doen. Wordt het 
gemeld, dan wordt het aantal decibels 
met speciale apparatuur gemeten. Dat is 
meerdere malen gebeurd, onder andere 
bij het Stadsstrand. Als het geluid hoger 
is dan wordt toegestaan, wordt er daad-
werkelijk ingegrepen.” 
 
Zwerfaval wordt door velen ervaren als 
een probleem. “Ongeveer twee derde 
van het aantal respondenten heeft er 
mee te maken gehad,” aldus Snoei. 
“Zwerfafval is slecht voor het milieu. Het 
milieu is belangrijk in verband met rent-
meesterschap. De aarde is niet van ons, 
maar wij hebben die in beheer gekregen 
van God. Het is een Bijbelse opdracht om 
goed met onze omgeving om te gaan en 
met de middelen die God gegeven heeft. 
Laat duidelijk zijn dat de SGP het milieu 

een warm hart toedraagt en niet alleen 
wil optreden tegen zwerfafval maar ook 
voorstander is van het zo weinig moge-
lijk veroorzaken van afval.”  
 
Het is Snoei opgevallen dat een groot 
aantal Veenendalers het nummer 538538 
nog steeds niet kent. “Meld de overlast 

direct bij dit nummer,” raadt hij aan.  
 
KLACHTEN ZIJN DUIDELIJK 
Samenvattend stelt Snoei dat er nog 
veel moet en kan verbeteren aan de 
leefbaarheid in Veenendaal. “Ik verwacht 
dat de percentages vergelijkbaar zijn 
met die als er meer gereageerd zou zijn. 
De klachten zijn heel duidelijk.” 
 
Hij zegt dat de SGP het onderzoek niet 
alleen heeft uitgevoerd voor SGP-stem-
mers. “De SGP staat midden in de 
Veenendaalse samenleving en doet aan 
praktische politiek. Het welbevinden 
van elke Veenendalers gaat ons aan 
het hart. We hopen met de enquête op-
nieuw een bijdrage geleverd te hebben 
aan de leefbaarheid van de inwoners 
van onze gemeente.” 

Jan Snoei, 
nieuw 
SGP-raadslid
Jan Snoei werd op 15 oktober jl. geïnstalleerd als 
SGP-raadslid voor de gemeente Veenendaal. Hij volgt 
Gert Geerts op, die het raadslidmaatschap niet meer 
kon combineren met zijn dagelijkse werk. Naast zijn 
baan als docent werkt hij ook voor de Gereformeerde 
Bijbelstichting. 

Snoei (41) woont aan de Buurtlaan-Oost en is werkzaam als accountant bij 
WITH accountants in de non profit sector. Hij is getrouwd met Willemien. Ze 
hebben samen vier kinderen in de leeftijd van 5 tot 17 jaar. Hij behoort kerke-
lijk bij de Gereformeerde Gemeente van Veenendaal.

Snoei is al bekend met het raadswerk. Hij was al van 2016-2018 raadslid. In 
2016 kwam hij ook halverwege de raadsperiode in de raad, als opvolger van 
Leunis van Klinken, de toenmalige fractievoorzitter die ermee stopte. De laat-
ste twee jaar was Snoei commissielid/schaduwraadslid. Het betekende dat hij 
al gewoon meedeed met een deel van het raadswerk, al mocht hij natuurlijk 
niet meestemmen in de raad. Dat is alleen voorbehouden aan raadsleden. Hij 
hield zich onder meer, samen met Dick Both, bezig met het uitzetten van de 
enquête over leefbaarheid in Veenendaal. 
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Quotes uit het onderzoek 

“ZE KIJKEN OF 
ZE WATER ZIEN 
BRANDEN”

Als je aangifte doet bij de politie van een 
vernieling of een diefstal en je meent 
deze boodschap te krijgen, dan krijgt je 
sociale burgergevoel wel een deuk.
Uit ons onderzoek blijkt dat 33% van de 
mensen het gevoel heeft dat hun mel-
ding aan de overheid of de politie niet 
serieus genomen wordt. Als er sprake 
is van vernielingen dan doet 68% geen 
aangifte, want het helpt toch niet, het 
heeft geen zin of ze kijken of ze water 
zien branden. Nu zitten er altijd meerde-
re kanten aan een verhaal. We kennen 
allemaal mensen die in de buurt de rol 
hebben dat ze de hele dag consciëntieus 
iedereen in de gaten houden en in de 
startblokken staan om in actie te komen, 
de notoire klagers en bemoeiallen. Maar 
het is voor te veel mensen een vervelen-
de ervaring dat hun meldingen voor hun 
gevoel niet serieus genomen worden.

“ZE LUISTEREN WEL, 
MAAR DAARNA IS 
HET STIL”

Dan neem je de moeite een melding te 
doen, je krijgt iemand te pakken, je kunt je 
verhaal kwijt, je voelt je serieus genomen 
en dan hoor je vervolgens niks meer.
Het zou toch de normaalste zaak van de 
wereld moeten zijn om binnen afzienba-
re tijd een terugkoppeling te krijgen. Met 
een helder antwoord, desnoods alleen ja 
of nee met een toelichting.

“VEENENDAAL, EEN 
HELE FIJNE PLAATS 
OM TE WONEN”

Gelukkig is het niet allemaal kommer en 
kwel. Er zijn ergernissen waar we alle-
maal iets aan kunnen doen. Daar moeten 
we elkaar ook op aan kunnen spreken.
Anderzijds zijn er veel dingen die goed 
voor elkaar zijn in Veenendaal en daar-
om is het er toch fijn wonen.

“HANDHAVERS 
ZIEN HET WEL 
EN LOPEN 
GEWOON DOOR”

Degene die dit schrijft, heeft blijk-
baar het vertrouwen in de overheid 
verloren. Er zijn altijd mensen met 
priemende ogen geweest en zulke 
handhavers hebben we niet nodig.

Maar een handhaver die over straat 
loopt, zal op een natuurlijke manier 
overal op moeten letten. Verkeerd 
geparkeerde auto’s, overhangende 
takken, fietsen of rijden waar het 
niet mag, op straat gooien van afval, 
honden die hun behoefte doen, 
afsteken van vuurwerk, te vroeg aan 
de weg zetten van kliko’s, auto’s met 
draaiende motoren waarin gedeald 
wordt, langs alles en iedereen heen 
flitsende scooters, zien dat de afval-
bakken overlopen, etc.

THEO VAN IPEREN
Fractielid
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Als burgemeester 
zorgen voor een 

veilig Veenendaal

Veiligheid is een belangrijk thema voor de gemeente Veenendaal. Niet in het 

minst voor de burgemeester zelf. Als hoofd van de veiligheidsorganisatie van 

de gemeente Veenendaal heeft hij hier bijna dagelijks mee te maken. Daarom 

zoeken we hem op en vragen naar zijn ervaringen. Helaas is een bezoek aan 

het gemeentehuis in verband met het Corona-virus niet mogelijk, maar met een 

kersverse nieuwe installatie op de burgemeesterskamer, is Gert-Jan Kats ook via 

Teams bereid om mee te werken aan dit interview. 

AUTEUR
LIANNE DE BAAT
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Of alles wat betreft veiligheid op 
het bordje van de burgemeester 
ligt? Gelukkig niet. Voor veel the-

ma’s is er een gezamenlijke verantwoor-
delijkheid met wethouders, de politie en 
de boa’s. Veel onderdelen van veiligheid 
en leefbaarheid hebben te maken met 
de breedte van de gemeentelijke organi-
satie. Denk hierbij aan de hondenpoep 
waar het gaat om de leefomgeving. Een 
ander voorbeeld is de (geluids)overlast 
van jongeren, dat sterk gelinkt is aan 
jeugd en soms aan het onderwijs. De 
specifieke rol van de burgemeester heeft 
vooral te maken met openbare orde en 
veiligheid.  

ROL VAN BURGERVADER
De politie en de Boa’s zijn veelal op 
straat te vinden. Dan zou je denken 
dat de burgemeester weinig tot geen 
concrete situaties onder ogen ziet. In 
hoeverre houdt de burgemeester dan 
feeling met de daadwerkelijke praktijk in 
Veenendaal? Als burgervader ziet Kats 
zijn rol wel degelijk. De samenwerking 
tussen politie en burgemeester is hierin 
heel belangrijk. De burgemeester noemt 
een voorbeeld van een ernstig ongeval 
in Veenendaal. Op dat moment wordt er 
door de politie een berichtje gestuurd 
naar Kats. Hij ziet het dan als zijn taak 
om even contact op te nemen met de 
desbetreffende familie van het slacht-
offer, waardoor hij nabij betrokken is in 
een concrete situatie. Bij zo’n casus doet 
de burgemeester formeel niets in de 
veiligheidsketen, maar is zijn rol wel van 
belang. Wanneer komt er een telefoontje 
vanuit de politie? Kats: ‘Ik hoef niet van 
elk verkeersongeval op de hoogte wordt 
gebracht, maar op het moment dat er 
mensenlevens bij betrokken zijn, is een 
belletje fijn. Dan kan ik contact zoeken 
en mensen daadwerkelijk spreken.’ 

Een voorbeeld waarin een burgemees-
ter formeel concreet betrokken raakte, 
is bij de incidenten van ‘Het dak van de 
Markt’. Ook daarin handelt de burge-
meester niet alleen, maar werkt hij nauw 
samen met de politie en het openbaar 
ministerie. Het uiteindelijke besluit voor 
bijvoorbeeld tijdelijke sluiting ligt bij de 
burgemeester zelf, maar hij mag daarin 
niet straffen. Deze bevoegdheid ligt er 
om er voor te zorgen dat de openbare 
orde en veiligheid gegarandeerd wordt. 
Ook daarin kan hij wel om advies en 
hulp vragen bij andere burgemeesters. 
Zulke acties vragen om daadkracht. Kats: 
‘Vanaf dag één ben je burgemeester en 
kun je voor zulke taken niet weglopen. 
Daarom heb je ook echt adviseurs om je 
heen nodig!’ 

AANGESPROKEN DOOR DE BURGER
Maar hoe zien de burgers dit dan? 
Ervaren zij daadwerkelijk deze rol van 

burgervader? Durven ze de burgemees-
ter aan te spreken als hij zijn wekelijke 
boodschappen doet op de markt? 
Volgens Gert-Jan Kats doen ze dat zeker 
en dat vindt hij ook niet erg. Hij kiest 
er bewust voor om zijn boodschappen 
in Veenendaal te doen en zo zichtbaar 
burgervader te kunnen zijn. Gelukkig is 
zijn mailadres makkelijk, zodat hij vragen 
van burgers ook snel kan afhandelen. 
Anders zou hij de bij de eerste kraam de 
hele morgen kunnen blijven staan voor 
spreekuur. Inmiddels weet hij dat hij 
rustig moet doorlopen met zijn winkel-
wagen als hij wordt aangesproken in de 
supermarkt, zodat de gesprekken ook 
binnen afzienbare tijd afgerond kunnen 
worden. 

AANGIFTE DOEN
Toch blijven er genoeg mensen in Veen-
endaal die sceptisch staan tegenover de 
gemeente wat betreft de aanpak van de 
veiligheid. Nog steeds is er een aanzien-
lijk deel die geen aangifte doet bij een 
fietsendiefstal of geluidsoverlast. De re-
den? In hun beleving helpt het toch niet. 
Wat zou je vanuit de gemeente daarin 
nog meer kunnen doen? Kats noemt dit 
zelf een moeilijke afweging. Aan de ene 
kant is er een beperkte politiecapaciteit, 
dus niet iedere fietsendiefstal kan wor-
den opgepakt. Aan de andere kant wil 
de gemeente wel zoveel mogelijk 

“Ik moet op elk moment  
van de dag op elke plek in de  
gemeente durven te komen.”

Burgemeester Gert-Jan Kats
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 doen om de veiligheid te waarborgen 
en ook te handelen als er onveilige situa-
ties ontstaan. Een ander probleem is dat 
zulke negatieve ervaringen veel ont-
staan van ‘horen zeggen’. De één heeft 
een slechte ervaring en noemt dit. De 
volgende tien noemen dit ook, terwijl ze 
nog nooit daadwerkelijk in aanraking zijn 
geweest met de politie. Kats roept op om 
(blijvend) aangifte te doen. Alleen zo kan 
er een goed beeld gevormd worden van 
de criminaliteit. 

VEILIGHEIDSBELEVING
De veiligheidsbeleving van de burgers 
blijft een interessant, maar complex 
thema. Het is lastig om hier vanuit de 
gemeente op te handelen. Het kan 
namelijk maandenlang heel rustig zijn 
aan incidenten, maar er hoeft maar één 
heftige kop in de krant te staan of de 
beleving van de veiligheid daalt enorm. 
Als er iemand beschoten is op straat, zijn 
mensen begrijpelijk bang om hun kinde-
ren op straat te sturen. Deze beschieting 
kan echter heel gericht zijn geweest en 

niets te maken hebben met de veiligheid 
van de kinderen. Kats wil er graag alles 
aan doen om de veiligheidsbeleving 
goed te laten zijn, maar ervaart hierin 
ook wel dat de veiligheid van Veenen-
daal niet op zichzelf staat. Het is nauw 
verbonden met alle gebeurtenissen die 
er zowel in Nederland als wereldwijd 
plaatsvinden. 

SPECIFIEK VOOR VEENENDAAL
In zijn eerste gemeente Liesveld ging de 
achterdeur van de burgemeesterswo-
ning ’s nachts soms niet op slot. Dat kun 
je hier in Veenendaal niet voorstellen. 
Uit de praktijk blijkt dat de grootte en de 
ligging (bereikbaarheid) van de gemeen-

te invloed heeft op de criminaliteitscij-
fers. Ook de diversiteit van bevolkings-
groepen werkt daarin niet mee om de 
spanningen lager te krijgen. Dit geeft 
soms gevoelens van onveiligheid. Toch 
ziet Kats Veenendaal als een veilige en 
plezierige gemeente om te wonen. Men-
sen moeten het gevoel hebben dat, als 
er wat aan de hand is, ook de juiste hulp 
wordt geboden. Dit is nu over het alge-
meen goed voor elkaar. Burgemeester 
Kats: ‘Ik moet op elk moment van de dag 
op elke plek in de gemeente durven te 
komen. Als ik na een raadsvergadering 
middernacht naar huis rijd op de fiets, 
maak ik wel eens een ommetje en tot nu 
toe is dit het geval.’ 

“Hij kiest er bewust voor om zijn 
boodschappen in Veenendaal te 
doen en zo zichtbaar burgervader te 
kunnen zijn.”
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  Extinction Rebellion-
activisten verstoren de 
Amsterdamse ochtendspits 
buiten het Rijksmuseum.

SGP JONGEREN 
VALLEI EN RIJN

E-mail: info@sgpjv.nl
Website: sgpjv.nl 
Twitter: twitter.com/sgpjv
Facebook: facebook.com/sgpjv
Instagram: instagram.com/sgpj_v

Bisschop heeft onder meer landbouw, 
Europa, onderwijs, en asiel en migratie 
in zijn portefeuille. Hij heeft een goede 
verhouding met de boeren. Toen hij 
in november corona (met milde klach-
ten) kreeg, vereerden die hem met een 
bezoek. “Ik werd gebeld door een boer, 
bij wie ik kort daarvoor op werkbezoek 

Onze plaatsgenoot dr. Roelof Bisschop zit vanaf 2012 voor de SGP in de Tweede Kamer. 
De 63-jarige politicus staat opnieuw als nummer 3 op de lijst van de SGP voor de komende 
verkiezingen. Hij hoopt voor de komende vier jaar het werk weer te mogen doen. “Het is op 

mijn weg geplaatst door onze goede God en ik ben blij het te mogen doen,” zegt hij. 

was geweest, die mij vroeg om op zie-
kenbezoek te mogen komen,” zegt het 
Kamerlid. “Samen met andere boeren 
bracht hij me streekproducten. Dat heb 
ik gewaardeerd.”

Ook de SGP-jongeren kwamen bij hem, 
met een fruitmand. Een twitterbericht 
dat daarover de wereld inging, werd niet 
door iedereen gewaardeerd, zegt hij. 
“Men dacht dat ik politieke bijbedoelin-
gen had. Dat was echter niet het geval. Ik 
ben blij als er belangstelling is voor zieke 
mensen. Dat was de boodschap.”

Bisschop begon zijn politieke loopbaan in 
Veenendaal, waar hij van 1987 tot 2007 
raadslid was. Van 2003 tot 2011 maakte 
de boerenzoon en onderwijsman deel uit 
van Provinciale Staten van Utrecht. 

JONGE SGP’ERS OP BEZOEK BIJ BISSCHOP

AUTEUR:
JAN VAN REENEN
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Eenzaamheid

ADRESDRAGER

Dit keer is de SGPublicatie 
voorzien van een acceptgiro als 
adresdrager. U heeft het derde 
nummer van de 36e jaargang in 
handen. Deze uitgave worden 
voor het grootste deel betaald 
uit de advertentieopbrengsten. 
Adverteerders, hartelijk dank 
daarvoor.

Maar het zou mooi zijn wanneer u 
als lezer, ook een financiële bijdrage 
zou willen leveren. Daarvoor 
kunt u gebruik maken van de 
meegezonden acceptgiro of een 
bedrag overmaken op NL27 RABO 
0307 6159 60 t. n. v. SGP Afdeling 
Veenendaal. Bij voorbaat veel dank.
 

Eenzaamheid. Als je er niet mee te maken 
hebt, kun je je bijna niet voorstellen wat 
het is. Eenzaamheid: veel mensen hebben 
er mee te maken gehad tijdens de eerste 
coronagolf in het voorjaar. Nu we in de 
tweede Coronagolf zitten, horen we al 
weer mensen vragen of ze toch nog wel 
bezoek mogen ontvangen. Mensen, met 
name ouderen, zijn bang dat ze weer 
maanden alleen moeten zijn.

De eerste week van oktober is altijd de 
week tegen de eenzaamheid. In deze 
week hadden we een aantal activiteiten 
gepland die helaas niet door konden gaan. 
Reden voor de SGP om de bewoners van 
De Engelenburgh en Het Boveneind te 
verrassen.  De raadsleden Gert Geerts en 
Dave Scheele brachten iets lekkers voor bij 
de koffie.  Dit idee werd zeer gewaardeerd. 
Even aandacht voor deze mensen. Als SGP 
laten we ze weten dat wij aan ze denken en 
meeleven in deze moeilijke tijden. 

AUTEUR:
DAVE SCHEELE
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